
1 
 

Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 6.12.2024 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 7:10 – 7:20 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Iwona Bonecka 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego UM 

w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów p. Krzysztof Sławek 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych  

i przypomniał, że tematem, który zajmą się radni, dotyczy zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

 

 

Kontynuując posiedzenie przekazał głos Kierownikowi Referatu Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego UM w Więcborku  

p. Tomaszowi Fifielskiemu, który przedstawił założenia projektu ww. uchwały. 

Uchwała była procedowana na sesji w dniu 27 listopada 2024 r. i zgodnie z wytycznymi 

przekazana została do dziennika Urzędowego celem publikacji oraz do nadzoru prawnego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Dwa dni temu otrzymano telefonicznie 

informację, że nadzór RIO kwestionuje zapis §5 podjętej uchwały, w którym ujęta została 

sankcja za niewywiązywanie się z obowiązku segregacji odpadów. Sankcja ta wyrażona była, 

jako dwukrotność stawki za odbiór odpadów ujętej w § 1, tj., jeżeli przyjęto kwotę 36, 00 zł, 

podwyższona stawka wynosi 72, 00 zł. Regionalna Izba obrachunkowa stoi na stanowisku, że 

zapis w §5 winien zawierać wskazanie konkretnej kwoty, t. 72, 00 zł, a zapis „dwukrotność 

stawki za odbiór odpadów ujętej w § 1” jest nieprawidłowy. Opinia Radcy Prawnego UM jest 

taka, że z opinią RIO można, by polemizować, ale Gminie zależy na tym, aby stawka 

obowiązywała już od 1 stycznia 2025 r. Przesuniecie w czasie związane z terminem 

publikacji, skutkowałoby późniejszym wejściem w życie nowej stawki i utratą środków  

w wysokości 50.000, 00 zł, zatem Burmistrz Więcborka wystąpił z wnioskiem do 

Przewodniczącej RM o zwołanie w tej sprawie sesji nadzwyczajnej i dokonać stosownej 

korekty zapisu zgodnie z wytycznymi Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. 
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Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję mówiąc, że zastanawia go fakt, że  

w poprzednich latach, ta uchwała nie budziła kontrowersji i zastrzeżeń Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Pytał też, jak te uchwały skonstruowane są w ościennych samorządach.  

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, ze w dniu poprzedzającym posiedzenie 

Komisji przeglądał, te uchwały, które zostały już opublikowane w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego i wszędzie jest to wskazane kwotowo.  

Kierownik Referatu UM uzupełnił, że w poprzednich latach funkcjonowały dwie uchwały, 

tj. odrębnie uchwała dotycząca stawki za odbiór odpadów komunalnych i odrębnie uchwała 

określająca stawkę kwoty za brak selektywnej zbiórki odpadów. W poprzedniej uchwale 

stawka ujęta była kwotowo w wysokości 60, 00 zł. Ponieważ w ubiegłym roku stawka za 

odbiór odpadów ustalona była w wysokości 31, 00 zł, na sesji grudniowej trzeba było 

wywołać również drugą uchwałę dotycząca stawki podwyższonej i zmienić jej kwotę na 62, 

00 zł. W tym roku postanowiono o zawarciu obu stawek w jednej uchwale wpisując 

dwukrotność w odwołaniu do konkretnej stawki, w § 1, ale zdaniem organu nadzorczego nie 

jest, to poprawne. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Krzysztof Sławek 

 

 


